
Møte nr. 5/24 

Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS 

TYSVÆR KONTROLLUTVAL 

MØTEINNKALLING 

Dato: måndag 11. november 2024  
Tid: kl. 14.00 
Sted: Tysvær rådhus, formannskapssalen 

Forfall meldes til: Haugaland Kontrollutvalgssekretariat IKS tlf. 959 86 977 eller 
e-post: post@kontrollutvalgene.no

Medlem som må melde forfall eller meiner seg ugild, må gje melding så tidleg som råd er. 
Varamedlem vil bli innkalla særskilt. Saker merka Ikkje offentleg - jf. off.l., blir berre sende til 
medlemmer/varamedlemmer.  

Sakskart vil bli lagt ut på kommunen si nettside og på www.kontrollutvalgene.no. 

Rådmannen er invitert 

SAKSLISTE: 

25/24 Godkjenning av protokoll frå møtet 09.09.24 

26/24 Orientering om teknisk og næring v/kommunalsjef 

27/24 Bestilling av revisjonsprosjektet «Arbeidsmiljø og sykefravær» 

28/24 Møteplan 2025 

29/24 Referat- og orienteringssaker  

Ymse 

Aksdal, 04.11.24 

Svein Terje Brekke Sjur Hatlen 
Utvalsleiar   Utvalssekretær 

Kopi:  Ordførar (møte- og talerett) 
Revisor (møte- og talerett) 
Rådmann (er invitert) 
Varamedlemmer (til orientering) 
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SAKSGANG 

Utval      Møtedato   Saksnummer 
Kontrollutvalet    11.11.24   25/24 
 
Saksansvarleg        Arkivkode 
Sjur Hatlen         033 
 
 
GODKJENNING AV PROTOKOLL FRÅ MØTET 09.09.24 
 
 
Sekretariatet sitt framlegg til vedtak: 
 
Protokoll frå møtet i Tysvær kontrollutval 09.09.24 blir godkjent slik han ligg føre. 

 

 
Vedlegg: protokoll frå møtet 09.09.24 

 

Saksorientering: 
Utkast til protokoll frå kontrollutvalet sitt møte 09.09.24 følgjer vedlagt. Protokollen er lese 
gjennom og førebels godkjent av leiar i etterkant av møtet og er sendt øve til kommunen slik 
han ligg føre. Det er ikkje komme merknader til vedlagte protokoll. 

Protokollen blir formelt godkjent i dette møtet, utvalsleiar evt. møteleiar vil så signere 
protokollen. 

 
 
Aksdal, 04.11.24 
 
 
Sjur Hatlen  
Rådgjevar/utvalssekretær 
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TYSVÆR KONTROLLUTVAL 
 

PROTOKOLL 
 
Måndag 9. september 2024 blei det halde møte i Tysvær kontrollutval under leiing av 
utvalsleiar Svein Terje Brekke.  
 
MØTESTED:     Tysvær rådhus, formannskapssalen 
 
MØTESTART/SLUTT:    Kl. 14.00 – 15.50 
 
MØTENDE MEDLEMMER:  Svein Terje Brekke (Krf), Stig Hop (INP), 

Karsten A. Larsen (Frp), Bodil Elvie 
Varpen Tungland (Ap) og Åse-Berit 
Apeland Rolland (Sp) 

   
MØTENDE VARAMEDLEMMER:  Ingen 
 
FORFALL:  Ingen  
 
FRA SEKRETARIATET MØTTE:  Utvalssekretær Sjur Hatlen - Haugaland 

Kontrollutvalgssekretariat IKS 
 
FRA ROGALAND REVISJON:  Leder for forvaltningsrevisjon Bjørn 

Sæbø og revisor Edith Sætrevik 
 
FRA ADMINISTRASJONEN:  Rådmann Sigurd Eikje, kommunalsjef 

oppvekst og kultur Jorid Vea Isdahl i 
sak 18 

 
ANDRE SOM MØTTE:  Ordfører Monika Lindanger  
 
MERKNADER TIL INNKALLING:  Ingen 
 
MERKNADER TIL SAKLISTEN:  Ingen 
 
 
FØLGJANDE SAKER BLEI HANDSAMA: 
 
SAK 17/24 GODKJENNING AV PROTOKOLL FRÅ MØTET 10.06.24 
 
Sekretariatet sitt framlegg til vedtak: 
Protokoll frå møtet i Tysvær kontrollutval 10.06.24 blir godkjent slik han ligg føre. 
 
Handsaming i kontrollutvalet 09.09.24: 
Utvalet hadde ingen merknader. Protokollen blei godkjent slik han var lagt fram. 
 
Samrøystes vedtak i kontrollutvalet 09.09.24: 
 
Protokoll frå møtet i Tysvær kontrollutval 10.06.24 blir godkjent slik han ligg føre. 
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SAK 18/24 ORIENTERING OM OPPVEKST OG KULTUR – V/ KOMMUNALSJEF 
 
Sekretariatet sitt framlegg til vedtak: 
Tysvær kontrollutval tar kommunalsjef Jorid Vea Isdahl sin gjennomgang om «Oppvekst og 
kultur» til orientering. 
 
Handsaming i kontrollutvalet 09.09.24: 
Kommunalsjef for oppvekst og kultur Jorid Vea Isdahl viste ein presentasjon  og orienterte om 
sitt arbeidsområde. Ho viste organisasjonskart over dei ulike einingane innan oppvekst og 
kultur og fortalde om verksemdsområda sine rammer og visjonen «aktivitet og trivsel i Tysvær 
kommune». Oppvekst og kultur har 521 årsverk fordelt på 601 tilsette og gjennomsnittlig 
stillingsstørrelse har auka til 86,7 prosent. 
 
Utvalet blei vidare orientert om utfordringane knytt til rekruttering, høgt sjukefråvær, reduksjon 
i barnetall, nasjonale reformer og satsingar, omstilling – meir for mindre ved «smarte grep». 
Dei fekk informasjon om lovverket som tenestene arbeider etter, «Tysvær-leiaren», målkart, 
temaplanen for barn og unge (2022 – 2026) og BTI (betre tverrfaglig innsats). 
  
Medlemmene fekk svar på spørsmål om mellom anna sjukefråvær i barnehagane, lovverk, om 
korleis det blir arbeida med barna og om mobilforbod.  
 
Leiar takka for ei interessant og lærerik orientring. 
 
Samrøystes vedtak i kontrollutvalet 09.09.24: 
 
Tysvær kontrollutval tek kommunalsjefen Jorid Vea Isdahl sin gjennomgang om «Oppvekst og 
kultur» til orientering. 
 
SAK 19/24 PLAN FOR FORVALTNINGSREVISJON OG EIGARSKAPS-

KONTROLL 
 
Sekretariatet sitt framlegg til vedtak: 
Tysvær kontrollutval vedtar Plan for forvaltningsrevisjon og eigarskapskontroll for perioden 
2024 – 2028 slik den ligg føre/med desse endringane ………………………….. 
 
Og innstilling til kommunestyret:  
 
Tysvær kommunestyret vedtar Plan for forvaltningsrevisjon og eigarskapskontroll for perioden 
2024 – 2028 slik den ligg føre.   
 
Tysvær kommunestyret gir kontrollutvalet delegert mynde til å gjera endringar i planen i 
samsvar med kommunelova §§ 23-3 og 23-4. 
 
Handsaming i kontrollutvalet 09.09.24: 
Leiar innleia og gav ordet til forvaltningsrevisor. Han orienterte om framlegget til plan og  
informerte litt om korleis revisjonen arbeider og korleis dei kjem til sine prioriteringar. 
Medlemmane drøfta framlegget og revisor svara på spørsmål.  
 
Utvalet blei samd å ikkje gjera endringar i framlegget til planen.  
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Samrøystes vedtak i kontrollutvalet 09.09.24: 
 
Tysvær kontrollutval vedtar Plan for forvaltningsrevisjon og eigarskapskontroll for perioden 
2024 – 2028 slik den ligg føre. 
 
Innstilling til kommunestyret:  
 
Tysvær kommunestyret vedtar Plan for forvaltningsrevisjon og eigarskapskontroll for perioden 
2024 – 2028 slik den ligg føre.   
 
Tysvær kommunestyret gir kontrollutvalet delegert mynde til å gjera endringar i planen i 
samsvar med kommunelova §§ 23-3 og 23-4. 
 
SAK 20/24 VAL AV NYTT FORVALTNINGSREVISJONSPROSJEKT 
 
Sekretariatet sitt framlegg til vedtak: 
Tysvær kontrollutval ber Rogaland Revisjon om å legge fram utkast til prosjektmandat på 
forvaltningsrevisjonsprosjekt om ……………….. til neste møte. 
 
Handsaming i kontrollutvalet 09.09.24: 
Utvalet drøfta kva for prosjekt dei skulle velja no og blei samd om å velje «Arbeidsmiljø og 
sykefravær». Dette var eit av dei prioriterte prosjekta i den nye planen. Revisor blei bedt om å 
utarbeide eit prosjektmandat til neste møte.  
 
Samrøystes vedtak i kontrollutvalet 09.09.24: 
 
Tysvær kontrollutval ber Rogaland Revisjon om å legge fram utkast til prosjektmandat på 
forvaltningsrevisjonsprosjekt om «Arbeidsmiljø og sykefravær» til neste møte. 
 
SAK 21/24 BUDSJETTFRAMLEGG 2025 – KONTROLLARBEIDET I 

KOMMUNEN  
 
Sekretariatet sitt framlegg til innstilling: 
Tysvær kontrollutval gjer framlegg om eit samla budsjett for kontrollarbeidet  i Tysvær 
kommune for budsjettåret 2025 med ein totalramme på kr 1 563 000,- eks mva fordelt på 
følgjande: 
 
Kontrollutvalet      kr      132 000 
Kjøp av sekretariatsteneste     kr      291 000 
Kjøp av revisjonsteneste    kr   1 140 000 
 
Handsaming i kontrollutvalet 09.09.24: 
Leier innleia og gjekk gjennom framlegget til budsjett. Sekretær gav utfyllande informasjon. 
Medlemmene diskuterte framlegget og meinte at posten for tapt arbeidsfortenesete burde 
aukast med kr. 1000. Utvalet blei samd om å auke denne posten til kr. 3000. 
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Samrøystes vedtak i kontrollutvalet 09.09.24: 
 
Tysvær kontrollutval gjer framlegg om eit samla budsjett for kontrollarbeidet  i Tysvær 
kommune for budsjettåret 2025 med ein totalramme på kr 1 564 000,- eks mva fordelt på 
følgjande: 
 
Kontrollutvalet      kr      133 000 
Kjøp av sekretariatsteneste     kr      291 000 
Kjøp av revisjonsteneste    kr   1 140 000 
 
SAK 22/24 REVISOR SI EIGENERKLÆRING FOR 2024 
 
Sekretariatet sitt framlegg til vedtak: 
Tysvær kontrollutval tar dei framlagde eigenerklæringane, dagsett 25.06.24, frå Rogaland 
Revisjon IKS til orientering. 
 
Handsaming i kontrollutvalet 09.09.24: 
Revisor viste til dei skriftlege erklæringane og gjorde greie for innhaldet i erklæringane. 
 
Utvalet hadde ingen særskilte merknader. 
 
Samrøystes vedtak i kontrollutvalet 09.09.24: 
 
Tysvær kontrollutval tar dei framlagde eigenerklæringane, dagsett 25.06.24, frå Rogaland 
Revisjon IKS til orientering. 
 
SAK 23/24 ORIENTERING OM REVISJONSSTRATEGI OG FORENKLA ETTER-

LEVINGSKONTROLL FOR 2024 
 
Sekretariatet sitt framlegg til vedtak: 
Tysvær kontrollutval tar revisor sin gjennomgang om revisjonsstrategi og plan for forenkla 
etterlevingskontrollen for revisjonsåret 2024 til orientering. 
 
Handsaming i kontrollutvalet 09.09.24: 
Rekneskapsrevisor Edith Sætrevik hadde ei grundig orientering om revisjonsstrategien. Ho 
gjorde greie for revisjonsplan, revisjonssyklus og rammeverket som blir nytta. Vidare blei 
angrepsvinkelen for revisjonen og risikovurdering av dei ulike områda gjennomgått.  
 
Til slutt fortalde revisor om forenkla etterlevingskontroll, kva det er og gjennomføringa av  
utplukk ut i frå risikovurderinga. Utvalet fekk svar på spørsmål frå revisor.  
 
Samrøystes vedtak i kontrollutvalet 09.09.24: 
 
Tysvær kontrollutval tar revisor sin gjennomgang om revisjonsstrategi og plan for forenkla 
etterlevingskontrollen for revisjonsåret 2024 til orientering. 
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SAK 24/24 REFERAT- OG ORIENTERINGSSAKER 09.09.24 

21. Statusrapport pr. september 2024
22. Tertialrapport frå Rogaland Revisjon IKS
23. KST-vedtak revisjonsrapport – Beredskap, hendingar og katastrofar
24. KST-vedtak oppfølging av revisjonsrapport – Førebygging og tidleg innsats
25. Protokoll frå årsmøtet i Forum for kontroll og tilsyn (FKT) 04.06.24
26. Reglement for Tysvær kontrollutval
27. Retningslinjer for håndteringer av henvendelser til Tysvær kontrollutval

Handsaming i kontrollutvalet 09.09.24: 
Leiar gjekk gjennom referatsakene og oppmoda medlemmane om å sette seg godt inn i 
reglementet og «retningslinjene for håndtering av henvendelser».  

Utvalet hadde elles ingen merknader til referatsakene. 

Samrøystes vedtak i kontrollutvalet 09.09.24: 

Referat- og orienteringssakene nr 21 – 27 blir tatt til orientering. 

EVENTUELT 
Ingen saker blei meldt eller tatt opp. 

Neste møte: måndag 11.11.24, kl. 14.00 

Saker: orientering om teknisk og næring, bestilling av nytt revisjonsprosjekt og møteplan for 
2025.  

Aksdal, 09.09.24 

Svein Terje Brekke Sjur Hatlen 
Kontrollutvalsleiar Utvalssekretær 
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SAKSGANG 

Utval      Møtedato   Saksnummer 
Kontrollutvalet    11.11.24   26/24 
 
Saksansvarleg        Arkivkode 
Sjur Hatlen         216 
 
 
ORIENTERING OM TEKNISK OG NÆRING – V/ KOMMUNALSJEF 
 
 
Sekretariatet sitt framlegg til vedtak: 
 
Tysvær kontrollutval tar kommunalsjef Asbjørn Moe sin gjennomgang om «teknisk og næring» 
til orientering. 
  
 
Bakgrunn 
Kontrollutvalet vedtok i møtet 07.02.24 ein plan for orienteringar om støtte- og 
resultateiningane i kommunen. Vedtaket var følgjande: 
 
 Tysvær kontrollutval vedtar følgjande plan for orienteringar frå administrasjonen: 
 
13.05.24  administrasjonen v/rådmann  
10.06.24  helse og mestring v/kommunalsjef  
09.09.24  oppvekst og kultur v/kommunalsjef 
11.11.24  teknisk og næring v/kommunalsjef 
 
1. møte 2025  økonomiavd. v/økonomisjef  
2. møte 2025  samfunnsutvikling  
3. møte 2025  personal- og organisasjon 
4. møte 2025   
 
Tidsramma vert sett til 30 min. inkludert spørsmål. 
 
Sekretariatet får fullmakt til å invitere i ei anna rekkefølge enn slik lista over kommunale leiare 
er sett opp, dersom den inviterte ikkje har høve til å stille i det aktuelle møtet. 
 
Orienteringane er tenkt å gjere kontrollutvalet betre kjend med drifta av kommunen og dei 
utfordringar administrasjonen står overfor. Sekretariatet har sendt planen/invitasjonen til 
rådmannen. 
 
Aksdal, 04.11.24 
 
 
Sjur Hatlen  
Rådgjevar/utvalssekretær 
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SAKSGANG 
Utval      Møtedato   Saksnummer 
Kontrollutvalet    11.11.24   27/24 
 
Saksansvarleg        Arkivkode 
Sjur Hatlen         216 
 
BESTILLING AV NYTT PROSJEKT – «ARBEIDSMILJØ OG 
SYKEFRAVÆR »   
 
 
Sekretariatet sitt framlegg til vedtak: 
 
Tysvær kontrollutval bestiller forvaltningsrevisjonsprosjektet «Arbeidsmiljø og sykefravær» i 
tråd med prosjektmandatet frå Rogaland Revisjon datert 27.09.24. 
 
Ramma vert sett til 300 timar. 
 
 
Vedlegg: prosjektmandat  «Arbeidsmiljø og sykefravær» - Rogaland Revisjon datert 27.09.24 
 
Bakgrunn 
Ifølge forskrift om kontrollutval og revisjon skal kommunen jamleg bli gjenstand for 
forvaltningsrevisjon og/eller eigarskapskontroll i samsvar med gjeldande lover og reglar. Plan 
for forvaltningsrevisjon og eigarskapskontroll 2024-2028 blei vedteken av kommunestyret 
hausten 2024.  
 
Saksorientering 
I møtet 09.09.24 gjorde utvalet følgjande vedtak: 
 

Tysvær kontrollutval ber Rogaland Revisjon om å legge fram utkast til 
prosjektmandat på forvaltningsrevisjonsprosjekt om «Arbeidsmiljø og sykefravær» 
til neste møte. 

 
Temaet «arbeidsmiljø og sykefravær» er sett opp som prioritet nr 1 blant dei prioriterte tema i 
Plan for forvaltningsrevisjon 2024-2028, vedteken av kommunestyret 17.09.24, sak 52/24.  
 
Utkast til prosjektmandat/plan blei motteke av sekretariatet 27.09.24.  
 
Revisor har skissert følgjande føremål:  
 

«Formålet med prosjektet er å undersøke om kommunen arbeider systematisk med å 
sikre et forsvarlig arbeidsmiljø og førebygge sjukefråvær, og om sjukemeldte tilsette blir 
følgt opp i samsvar med lovverket og kommunens egne rutinar».  
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Revisor har utarbeidd følgjande problemstillingar: 
 

• I hvilken grad jobber kommunen systematisk med å sikre et forsvarlig arbeidsmiljø? 
o I hvilken grad er tillitsvalgte og verneombud involvert i arbeidsmiljøarbeidet?  

 
• Hvordan jobber kommunen med å forebygge sykefravær? 

o I hvilken grad er det etablert systemer og tiltak for å styrke arbeidsmiljøet og 
fremme nærværskultur?   
 

• I hvilken grad blir sykmeldte ansatte fulgt opp i samsvar med lovverket og kommunens 
egne rutiner?  
 

Prosjektleiing og ressursbruk 
Prosjektleiar vil være Therese Kristiansen i samarbeid med Frøy Losnedal og Svein Kvalavåg 
vil være kvalitetssikrar. 
 
Rogaland Revisjon legger opp til å gjennomføre forvaltningsrevisjonsprosjektet innanfor en 
ramme på 300 timer. I ramma ligger prosjektplanlegging, kartlegging, analyser og rapportering. 
 
Budsjettet for forvaltningsrevisjonar og eigarskapskontrollar er på 350 timar i 2024 og det same 
er lagt inn i budsjettet for 2025. 
 
Revisor opplyser at de kan starte opp med prosjektet i desember 2024 og levere rapport i løpet 
av hausten 2025. 

 
Kontrollutvalet må ved bestilling vurdera om dei føreslåtte problemstillingane dekkjer det 
utvalet ønsker å oppnå med prosjektet.  
 
 
 
Aksdal, 04.11.24 
 
 
Sjur Hatlen 
Rådgjevar/utvalssekretær 
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Utarbeidet av: Dato: 
Miriam Rashidi 27.09.2024 

Adresse:  Organisasjonsnr.:  Telefon: Epost: 
Strandkaien 36, 4005 Stavanger          887 052 832  40 00 52 00 post@rogaland-revisjon.no 

PROSJEKTMANDAT 

Arbeidsmiljø og sykefravær 
Tysvær kommune, 2024 
BAKGRUNN 

Sykefravær har i en årrekke vært prioritert på den politiske dagsorden. Sykefravær har en 
økonomisk og administrativ kostnad, og en reduksjon på sykefraværet vil ha betydning på 
flere nivå: det vil kunne gi positive utslag på kommuneøkonomien og på kontinuiteten og 
kvaliteten på tjenestene som gis, likeså på arbeidsmiljø og trivsel i den enkelte virksomhet. 

Tysvær kommune har en målsetning om et samlet sykefravær på 6,8 prosent. Tabellen under 
viser utviklingen av sykefravær i kommunen fra 2019-2023: 

Tabell 1: Samlet sykefravær i Tysvær kommune 2019-2023 

2019 2020 2021 2022 2023 
8,0 % 8,8 % 9,0 % 9,4 % 9,0 % 

Kilde: Årsmelding 2023 

Av tabellen fremgår det at det samlede sykefraværet har variert mellom 8,0 og 9,4 prosent de 
siste fem årene, noe som er godt over måltallet på 6,8 prosent. I årsmelding 2023 står det at 
sykefraværet «svinger til dels stort mellom resultatområder og avdelinger.» Sykefraværet i 
barnehager og helse og omsorg er høyere enn i administrasjonen, og det står videre i 
årsmeldingen at en økende del av sykefraværet kan knyttes til psykiske lidelser og muskel- og 
skjelettplager.  

Sykefravær er et komplekst fenomen som påvirkes av mange ulike forhold: sosiale, 
økonomiske, individuelle og arbeidsmiljømessige. Arbeid kan i mange tilfeller være 
helsebringende, også for personer med helseplager. Samtidig er sammenhengen mellom 
arbeidsmiljøforhold og plager og sykdommer godt dokumentert. Tall fra Statens 
arbeidsmiljøinstitutt (STAMI) viser at hjemmetjeneste, sykehjem/pleie- og 
omsorgsinstitusjon, barnehage og SFO er blant topp fem tjenesteområder med høyest 
forekomst av arbeidsrelatert fravær, både selvrapportert og legemeldt.1  

STAMI viser til at både muskel- og skjelettplager og psykiske plager er to av de største 
årsakene til det legemeldte fraværet. En betydelig andel av disse plagene kan tilskrives 
spesifikke organisatoriske og psykososiale faktorer i arbeidsmiljøet. Dette gir en indikasjon på 

1 Kilde: Bakke, B., m.fl. 2021. Faktabok om arbeidsmiljø og helse 2021. status og utviklingstrekk. STAMI-
rapport, årgang 22 (4). Oslo: Statens arbeidsmiljøinstitutt.  
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at en vesentlig andel av plagene som rapporteres, kan forebygges dersom man lykkes med å 
redusere eller fjerne denne typen eksponeringer fra arbeidsmiljøet.  
 
Arbeidsmiljø handler om hvordan man organiserer, planlegger og gjennomfører arbeidet. Har 
man et godt arbeidsmiljø vil det virke positivt inn på både helse, motivasjon og sykefravær, 
men også produktivitet og resultater i virksomheten. Arbeidsgiver skal sørge for at 
arbeidsmiljøet i virksomheten er fullt forsvarlig gjennom systematisk helse-, miljø- og 
sikkerhetsarbeid, som skal gjennomføres i samarbeid med arbeidstakerne og deres 
tillitsvalgte. 
 

OPPDRAGET  

Bestilling: 
Kontrollutvalget i Tysvær 
kommune bestilte 09.09.2024 en 
forvaltningsrevisjon om 
arbeidsmiljø og sykefravær.  

Problemstillinger: 
• I hvilken grad jobber kommunen 

systematisk med å sikre et forsvarlig 
arbeidsmiljø? 

o I hvilken grad er tillitsvalgte og 
verneombud involvert i 
arbeidsmiljøarbeidet? 

• Hvordan jobber kommunen med å 
forebygge sykefravær? 

o I hvilken grad er det etablert 
systemer og tiltak for å styrke 
arbeidsmiljøet og fremme en 
nærværskultur? 

• I hvilken grad blir sykemeldte ansatte 
fulgt opp i samsvar med lovverket og 
kommunens egne rutiner? 

Formål: 
Formålet med prosjektet er å 
undersøke om kommunen arbeider 
systematisk med å sikre et 
forsvarlig arbeidsmiljø og 
forebygge sykefravær, og om 
sykemeldte ansatte blir fulgt opp i 
samsvar med lovverket og 
kommunens egne rutiner. 

 
Dersom datamaterialet tilsier det, kan revisor foreta mindre justeringer av problemstillingene 
underveis. Større endringer i problemstillingene må avklares med kontrollutvalget. 
 

REVISJONSKRITERIER 

Revisjonskriterier er elementer som inneholder krav eller forventninger, og vil bli brukt til å 
vurdere funn i de undersøkelser som gjennomføres. Kriteriene skal være begrunnet i, eller 
utledet av, autoritative kilder innenfor det reviderte området. I dette prosjektet legges følgende 
kilder til grunn for utvikling av revisjonskriterier:   

• Lov om arbeidsmiljø, arbeidstid og stillingsvern mv. (arbeidsmiljøloven) 
• Forskrift om systematisk helse-, miljø- og sikkerhetsarbeid i virksomheter 

(internkontrollforskriften) 
• Kommunens mål, retningslinjer, føringer og liknende 
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METODE 

Første fase av prosjektet vil gå med til å kartlegge hvilke systemer og tiltak som er iverksatt 
på et overordnet nivå i kommunen. I andre del av prosjektet vil vi se nærmere på systemer og 
tiltak i utvalgte virksomheter, og hvordan arbeidet med å sikre et godt arbeidsmiljø, og 
sykefraværsforebygging og -oppfølging fungerer i praksis. Her vil det være aktuelt å se på 
hvordan HMS-gruppene fungerer. Denne delen vil avgrenses til å omhandle utvalgte 
virksomheter. Hvilke virksomheter vil vi vurdere etter nærmere dialog med administrasjonen, 
men det kan være aktuelt å se nærmere på virksomheter innen tjenesteområdene helse og 
mestring, og oppvekst og kultur, da disse sektorene statistisk sett har høyere sykefravær enn 
andre sektorer.  
 
Prosjektet vil bygge på dokumentanalyser av diverse rutiner og planer. Det vil bli gjennomført 
intervjuer med sentrale personer i administrasjonen og ved et utvalg virksomheter innenfor 
tjenesteområdene. For å undersøke hvorvidt og hvordan sykemeldte blir fulgt opp, tar vi sikte 
på å foreta en mappegjennomgang/stikkprøver av et utvalg langtidssykemeldte arbeidstakere.  
 
Det kan også bli aktuelt å gjennomføre en spørreundersøkelse i de utvalgte virksomhetene, 
blant annet for å få innsikt i hvordan ansatte selv opplever virksomhetens arbeid med 
forebygging og oppfølging av sykefravær.   
 
 

FREMDRIFTSPLAN 

• Oppstart  – desember 2024/januar 2025 
• Leveranse  – høsten 2025 

  
Framdriftsplanen forutsetter et tett samarbeid med kommunen og andre aktuelle.  
  

PROSJEKTTEAM 

Prosjektleder:   Therese Kristiansen/Frøy Losnedal, forvaltningsrevisor  
 
Ved behov kan også andre ressurser i Rogaland Revisjon blir brukt.  
Prosjektet vil bli kvalitetssikret og gjennomført under ledelse av oppdragsansvarlig 
forvaltningsrevisor Svein Kvalvåg. 
 

OMFANG 

Tidsanslag til prosjektplanlegging, kartlegging, analyser og rapportering er 300 timer. 
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TYSVÆR KOMMUNE Saksframlegg 

Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS Side 1 av 1 

SAKSGANG 
Utval Møtedato Saksnummer 
Kontrollutvalet 11.11.24 28/24 

Saksansvarleg Arkivkode 
Sjur Hatlen 033 

MØTEPLAN FOR 2025 

Sekretariatet sitt framlegg til vedtak: 

Tysvær kontrollutval vedtar følgjande møteplan for 2025: 

måndag 10. februar, 12. mai, 16. juni, 15. september og 10. november kl. 14.00. 

Utvalssekretær kan i samråd med leiar endre møtedato om det vert naudsynt. 

Saksorientering 
I framlegg til møteplan for 2025 er det sett opp fem møte, slik som tidlegare år. Møtedag og 
møtetidspunkt blir vidareført som tidlegare. 

Møta er opne for publikum og presse, og datoane skal gjerast kjent på kommunen si nettside. 
Det er difor viktig at møteplanen vert halden.  

Fyrste møte på nyåret vil årsmeldinga bli sett på sakslista. I møtet i mai vil kontrollutvalet 
handsame kommunen sin årsrekneskap og revisor si forenkla etterlevingskontroll. Til hausten 
vil budsjettframlegg, revisjonsstrategi, eigenerklæring og møteplan bli handsama. 

Det er mogeleg å ha ekstramøte dersom det skulle verta naudsynt. 

Aksdal, 04.11.24 

Sjur Hatlen 
Rådgjevar/utvalssekretær 
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TYSVÆR KOMMUNE Saksframlegg 

Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS Side 1 av 1 

SAKSGANG 
Utval Møtedato Saksnummer 
Kontrollutvalet 11.11.24 29/24 

Saksansvarleg Arkivkode 
Sjur Hatlen 033 

REFERAT- OG ORIENTERINGSSAKER 11.11.24 

Sekretariatet sitt framlegg til vedtak: 

Referat- og orienteringssakene nr 28 – 33 blir tatt til orientering. 

Saksvedlegg: 

28. Statusrapport pr. november 2024
29. KST-vedtak 17.09.24 - Ny plan for forvaltningsrevisjon og eigarskapskontroll
30. Protokoll frå ekstraordinært møte i Haugalandsrådet 07.10.24
31. Protokoll frå møtet i Haugalandsrådet 25.10.24
32. Innkalling til rep. møte i Haugaland brann og redning 08.11.24
33. Invitasjon til NKRF sin fagkonferanse 29-30. januar 2025 på Gardermoen

Saksorientering 
Sakene blir lagde fram for kontrollutvalet til orientering. 

Aksdal, 04.11.24 

Sjur Hatlen 
Rådgjevar/utvalssekretær 
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Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS  Side 1 
 

 Kontrollutvalet – statusoversikt november 2024 

 

Saker frå bestilling til behandling i kontrollutvalet 

Forvaltningsrevisjonar Bestilling Tidsbruk Status Ferdig  Merknader 

Arbeidsmiljø og 
sykefravær 

11.11.24 300 timar Bestilt frå 
revisor 

Hausten 2025  

Andre saker      

      

 
Saker under politisk handsaming eller til oppfølging i utvalet 

Forvaltningsrevisjon  Bestilt  Handsama 
i KU 

Handsama i 
 KST 

Oppfølging 
KU/KST 

Merknader 

Beredskap, hendingar 
og katastrofar 

28.02.23 10.06.24 18.06.24 Mai 2025  

      

 

Tidlegare prosjekt 
Tema Bestilt Handsama 

i KU 
Handsama  
i KST 

Fylgt opp i 
KU/KST 

Merknader 

ROV og planer for 
forvaltningsrevisjon og 
eigarskapskontroll 

28.11.23 10.06.24/ 
09.09.24 

17.09.24  145 timar 

Førebygging og tidlig 
innsats 

15.02.22,  28.02.23 04.04.23 13.05.24/ 
18.06.24 

 

Effektivisering, 
forbedring og tjeneste-
tilpasning 

18.05.21, 
sak 11/21 

09.11.21, 
sak 25/21 

14.12.21, 
sak 85/21 

28.02.23/ 
04.04.23 

 

 

Kvalitetssikring av 
plan- og byggesaks-
handsaminga 

05.02.20 09.06.20, 
sak 15/20 

29.09.20, 
sak 83/20 

29.03.22,  
sak 14/22 
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Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS  Side 2 
 

 

ORIENTERINGAR 

Tema/selskap Bestilt Møtedato Merknad Deltagar 

Administrasjonen 19.02.24 13.05.24   

Helse og mestring 19.02.24 10.06.24   

Oppvekst og kultur 19.02.24 09.09.24   

Teknisk og næring 19.02.24 11.11.24   

     

Økonomiavdelinga 19.02.24 1. møte 
2025 

  

Samfunnsutviklar 19.02.24 2. møte 
2025 

  

Personal og organisasjon 19.02.24 3. møte 
2025 
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Tysvær kommune, Rådhusvegen 9, Postboks 94, 5575 Aksdal   |   E-post: post@tysver.kommune.no 
Tlf.: 52 75 70 00   |   Org.nr.: 964 979 812    |   Kontonr: 3240.17.27433 

 

   

  

 

Dato: 17.09.2024 
Kommunikasjonsavdelingen   

Dokumentnummer: 23/5554-18 
  Deres referanse: 

 

 Saksbehandler: 
Haugaland Kontrollutvalgssekretariat Iks   

Liv Jorunn Frønsdal 

Postboks 57  
5575 AKSDAL 

 

 
 

Tilbakemelding av vedtak i  kommunestyret - Ny plan forvaltningsrevisjon og 
eierskapskontroll 
 
Kommunestyret- 052/24, har i møte 17.09.2024 fattet følgende vedtak: 

 
Tysvær kommunestyre vedtar plan for forvaltningsrevisjon og eigarskapskontroll for perioden 2024-
2028 slik den ligg føre. 
 
Tysvær kommunestyre gir kontrollutvalet delegert mynde til å gjera endringar i planen i samsvar 
med kommunelova §§23-3 og 23-4. 

 
 
 
 
Med hilsen 
Liv Jorunn Frønsdal 
Leder kommunikasjonsavdelingen 
 
Dokumentet er godkjent elektronisk. 
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Øvregaten 126 -N 5527 Haugesund Tlf: 52010810 e-post: post@h-vekst.no www.haugaland-vekst.no Org.nr. 987 637 013 mva REGIONENS MULIGHETSUTVIKLER 

Protokoll
HAUGALANDSRÅDET  

DATO: mandag 7. oktober 2024 

TID: 16.00-17.30 
STED: Haugaland Vekst, Øvregata 126, Haugesund 

TIL STADES 
Karmøy kommune:  Leiv Arne Marhaug, May Synnøve Rygh, Vibeke Vikse Johnsen 

Haugesund kommune: Nils Konrad Bua, Gunn Margot Bendiksen 

Tysvær kommune:  Monika Lindanger, Sigurd Eikje 

Utsira kommune:  Marte Eide Klovning, Tommy René Stordal 

Bokn kommune:  Egil Våge 

Sveio kommune:  André Mundal Haukås, Ingunn Toft 

Vindafjord kommune:  Ole Johan Vierdal 

Suldal kommune:  

Sauda kommune: Paul Løyning, Vegard Thise 

Etne kommune:  Mette Heidi Bergsvåg Ekrheim 

Rogaland fylkeskommune: Svein Erik Indbjo 

Stortingpolitikere: Terje Halleland, Tor Inge Eidesen, Tove Elise Madland, Sveinung Stensland 

Andre: 
Gunnar Yttri (rektor, HVL), Anders Hovland (adm.dir. Helse Fonna), Petter Steen 
(styreleiar Helse Fonna), Lene Brekke (fagsjef, Revmatismesjukehuset) 

Administrasjonen: Sigmund Lier, Gunn Evy Auestad 

SAKSLISTE 

Sak 1: Vestlandslegen 

Nestleiaren i rådet Marte Eide Klovning orienterte om bakgrunnen for saka. Vestlandslegen er ein ny 
studiemodell i medisin og ei viktig distriktspolitisk sak, ettersom det er mangel på legar i heile regionen og 
legane ofte buset seg der dei studerer. Det kom overraskande på heile rådet at Førde skulle prioriterast 
over Haugesund når det gjeld etablering av studieplassar. Dette kjem fram i regjeringa sin nye 
opptrappingsplan for studieplassar innan medisin, helsefag, sjukepleie og psykologi. Klovning påpeika at 
dette er andre gongen på kort tid at Haugalandet blir nedprioritert i viktige nasjonale tildelingssaker, med 
referanse til sak 2 på agendaen – Nasjonalt senter for yrkesfag. 

Både sekretariatet og Helse Fonna fekk ordet og orienterte om saka. Vestlandslegen er noko rådet og 
regionen har jobba for lenge, saman med Helse Fonna og HVL. I den opphavlege framdriftsplanen for 
utrullinga av den nye studiemodellen var Helse Fonna prioritert med oppstart i 2026 og dei første 
studentane inne i 2029. Det er estimert 25 plassar til Helse Fonna – til ei kvar tid 75 studentar i praksis 
her. Helse Fonna har med utgangspunkt i den kommuniserte opptrappingsplanen jobba over lengre tid 
med å førebu seg på å ta imot studentane. Naudsynt kompetanseheving på undervising pågår – tid 
investert på bekostning av pasientane.  
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Adm.dir i Helse Fonna, Anders Hovland, kalla dette samarbeidsprosjektet for «ekstremt strategisk viktig 
for legerekruttering», som er ei stor utfordring, både for Helse Fonna og for kommunane i regionen. 
Legestudentane er også heilt avgjerande for akuttberedskapen i Helse Fonna og strategisk viktig for HVL. 
Han takka for den regionale støtta i saka. Styreleiar Petter Steen i Helse Fonna bad om at dette ikkje blir 
ein kamp mellom Helse Fonna og Helse Førde, men la til at regionen har alle føresetnader for å bli eit 
helsefagleg kraftsenter og må jobba ilag for å byggja den kritiske infrastrukturen som legane representerer 
og «ikkje bli hengande i limbo». Steen avslutta med ei oppmoding til Haugesund kommune om å ha ein 
god plan for utbygging av sentrale studentbustader i samarbeid med studentsamskipnaden. 
 
Ifølgje HVL-rektor Gunnar Yttri har høgskulen alltid vore positive til Vestlandslegen, men ikkje hatt sterke 
synspunkt på rekkjefølgja i opptrappingsplanen. Til tross for det, hadde også Yttri hadde oppfatta at Helse 
Fonna stod først i køen og gav uttrykk for at det er viktig at ein kjem raskt i gang i Haugesund.  
 
Kommunedirektør Vegard Thise i Sauda tok opp viktigheita av lokal tilhøyre for å få legar til å etablera seg i 
kommunane på Haugalandet. LIS-legar utgjer om lag 25 prosent av legedekninga på legekontora i Sauda. 
Legemangelen er kostbar, det blir ein lønsspiral som ikkje er berekraftig for kommuneøkonomien. 
Kommunedirektør Ole Bernt Thorbjørnsen i Haugesund kommune bad om at ein lagar ein strategi og 
politisk trykk for å sørgja for at Helse Fonna og denne regionen blir løfta fram og prioritert på generelt 
grunnlag – på ein konstruktiv måte. 
 
Rådsmedlemmene og møtedeltakarane diskuterte ulike aspekt ved saka, viktigheita av å stå på 
prioriteringslista og konsekvensane av å falla utanfor. Det blei stilt spørsmål ved om kvifor Førde blei 
framskunda til ulempe for Helse Fonna. Konklusjonen var at dette handlar om å vera frampå, både som 
ordførarar og som stortingspolitikarar.  
 
Sveinung Stensland påpeika at denne saka berre kan handsamast i budsjettforhandlingane. 
Hovudskytsen må leggast inn mot dei personane frå regjeringspartia og frå SV som skal delta i 
forhandlingsrommet. Dei oppmoda rådet til å ta kontakt med Ingrid Fiskaaen, det er SV som sit med 
nøkkelen. Tor Inge Eidesen og Tove Elise Madland er viktige støttespelarar. I tillegg til å nytta tida ein får 
tildelt i høyringar godt, er det viktig å gjera jobben i forkant opp mot politikarar og statssekretærar. Rådet 
må ta i bruk konstruktive og gyldige argument, som at Helse Fonna og HVL har lagt ned mykje arbeid og 
store ressursar i å kunne ta imot legestudentar basert på den planen som var lagt fram. Det er dårleg 
samfunnsøkonomi å forsera nokon som ikkje har begynt å førebu seg, til ulempe for dei som har gjort det.  
 
Både Stensland og Terje Halleland presiserte at det er større sannsyn for å få innpass i høyringar som 
samarbeidsorgan/interkommunale selskap enn som enkeltståande kommunar. Høyringar er ikkje i 
utgangspunktet for folkevalde organ, dei bør bruka partilinja. Komitéleiinga har siste ordet ang kven som 
slepp til i ei høyring.  
 
Tove Elise Madland har både hatt dialog med ministeren for høgare utdanning, Oddmund Hoel, og med 
Jan Christian Vestre om saka. Det er Hoel som har ansvaret for saka. Madland forsikra rådet om at 
programmet skal vidareførast, med hovudvekt på Stavanger, Haugesund og Førde.  
 
Statssekretæren i departement for høgare utdanning har gitt lovnad om å ta imot ein eventuell delegasjon 
frå Haugalandet til Oslo. 
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Vedtak: Sekretariatet melder rådet på høyring i komiteen for forsking og høgare utdanning den 23. og 
24.oktober. Påmeldingsfristen er 11.oktober kl. 09.00. Sekretariatet tek utgangspunkt i det som står i 
statsbudsjettet om opptrappingsplan for studieplassar innan medisin m.m. Rådet utarbeidar 
faktaark/talepunkt. Dei som reiser på høyring er: Leiv Arne Marhaug, Ole Johan Vierdal, Marte Eide 
Klovning og Egil Våge. Rådet planlegg også å reisa til Oslo for å jobba politisk med saka i forkant av 
høyringane. 
 
Sak 2: Nasjonalt senter for yrkesfag 
 
Senteret blei nyleg tildelt Molde. Dette kom overraskande på regionen og fylket. Sekretariatet føreslår, 
som det nest beste alternativet til ei tildeling til vår region, å ta kontakt med Utdanningsdirektoratet og 
med Molde for å invitera til samarbeid der Haugalandet kan bidra inn med sine yrkesfaglege styrkar. 
Sekretariatet tilbyr seg å organisera ein delegasjonstur til Molde for rådet. 
 
Det var semje i rådet om at sentrale styresmakter må få tilbakemelding på ein uføreseieleg prosess med 
uklare tildelingskriterium. Både Terje Halleland og Tor Inge Eidesen problematiserte samstundes at fylket 
ikkje har vore tydeleg nok på lokasjon i arbeidet med å få senteret til Rogaland og at både fylket og 
regionen må trekkja lærdom av dette. Eidesen blei sjølv overraska over tildelinga av senteret til Molde og 
forsikra rådet om at saka straks blei løfta opp på aller høgaste politiske nivå 
 
Sak 3: Statsbudsjettet og budsjetthøyringar 
 
Det var ingen innspel til saka utover det som blei diskutert og vedteke i sak 1 og 2. 
 
 
Sak 4: Eventuelt 
 
Varaordførar May Synnøve Rygh i Karmøy kommune tok opp risikoen for nedlegging av 
vernepleiarutdanninga i Haugesund. Konsekvensen blir ifølgje Rygh tap av 50 studentar i året og verdifull 
kompetanse. Endra finansieringsmodell og reduksjon i midlar i høgare utdanning råkar HVL hardt. HVL-
rektor Gunnar Yttri orienterte om at fleire utdanningsmodellar må kritisk vurderast fordi høgskulen er 
pressa på ressursar.  
 
 
Kopi: Kontrollutvalssekretariatet 
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Øvregaten 126 -N 5527 Haugesund Tlf: 52010810 e-post: post@h-vekst.no www.haugaland-vekst.no Org.nr. 987 637 013 mva REGIONENS MULIGHETSUTVIKLER 

Protokoll
HAUGALANDSRÅDET 5/24 

DATO: fredag 25. oktober 2024 

TID: 09.00-14.30 

STED: Haugesund Stadion 

TIL STADES 

Karmøy kommune:  Leiv Arne Marhaug, Vibeke Vikse Johnsen 

Haugesund kommune: Annette Sæther 

Tysvær kommune:  Monika Lindanger (Teams), Sigurd Eikje 

Utsira kommune:  Marte Eide Klovning, Tommy René Stordal 

Bokn kommune:  Egil Våge, Ingeborg Skjølingstad 

Sveio kommune:  André Mundal Haukås, Jostein Førre 

Vindafjord kommune:  Ole Johan Vierdal, Yngve Folven Bergesen 

Suldal kommune:  - 

Sauda kommune: Håvard Handeland, Aina Olene Tveit 

Etne kommune:  Filippo Ballarin 

Rogaland fylkeskommune: - 

Administrasjonen: Sigmund Lier, Gunn Evy Auestad, Rita Leinan, Tora Margrethe Eide 

Andre: 

Velg et element. 

Tore Lillenes, Bernt Jæger, Martin Fauskanger, Leif Birkeland, Trude Frøyland, 

Anne Kristin Helgeland, Rikke Lønning, Laura Tolnov Clausen, Mikaela 

Vasstrøm, Patrick Kolstad 

SAKSLISTE 

FK Haugesund v/ Martin Fauskanger og Leif Birkeland orienterte om klubben og samfunnsarbeidet dei 

gjer. Klubben oppmoda kommunane til å bli samarbeidspartnarar i dei ulike samfunnstiltaka dei jobbar 

med.  

Rådsleiar og sekretariatsleiar informerte om at rådet har fått møte i Oslo den 11.nov. med statsråden for 

høgare utdanning ang. Vestlandslegen. 

Sak 50-24 Godkjenning av innkalling 

Vedtak: Innkallinga blei godkjent. 

Sak 51-24 Godkjenning av protokoll frå møtet 12.september og ekstraordinært møte  den 

7.oktober

Vedtak: Protokollane blei godkjende.

Sak 52-24 Møteplan for 2025 
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Sekretariatet orienterte om det framlagte forslaget til møteplan for rådet og AU i 2025. AU 

ønskjer hyppigare møte enn tidlegare og hyppigare turar til Oslo der representantar frå 

rådet reiser med ein spissa agenda, framfor éin årleg Oslo-tur for rådet samla sett. AU 

påpeika at me må prøva å vera meir i forkant når det gjeld politisk påverknad. Rådet 

diskuterte korleis ein skal gjera dette framover. Rådet ønskjer å halda fram med fellestur 

til Oslo i tillegg til å reisa på enkeltsaker.  

 

André Mundal Haukås påpeika at nokre av dei føreslegne datoane for rådsmøte krasjar 

med Sunnhordlandsrådet sine møtedatoar og med beredskapsmøte i Haugesund rådhus. 

  

Vedtak: Rådet vedtok det framlagte forslaget til møteplan for rådet og AU i 2025. AU 

vurderer i etterkant eventuelle justeringar av datoane 7.februar og 13.juni og finn dato for 

fellestur til Oslo. 

 

Sak 54-24 Orientering om drifta ved Haugesund Lufthavn, Karmøy 

  Dagleg leiar Tore Lillenes orienterte om driftssituasjonen ved flyplassen. 

Lufthavndrift AS overtok operatøransvar og drift frå Avinor i 2019 

(tenestekonsesjonsavtale). Etter 2020 har målet vore å gjenoppretta rutene som 

flyplassen hadde i forkant av pandemien. Reisevanane har endra seg og bransjen har 

gått frå ein kamp om marknadsandelar til ein kamp om å overleva.  

 

Trafikken ved Haugesund Lufthavn er i dag nær tilbake på 2019-nivå og ein har lukkast 

med 20 pst. kostnadskutt i drift på flyplassen. Flyplassen går likevel 20 millionar kroner i 

minus i 2024. Utfordringane med drifta skuldast mellom anna at trafikknivået ikkje er 

oppe på venta 2024-nivå, inntektene frå taxfree har gått dramatisk ned, avgiftsinntekta 

per passasjer har gått ned og husleiga til Avinor har auka betydeleg.  

 

Flyplassen er viktig for attraktiviteten til regionen: tilgang på arbeidskraft, 

konkurransekraft og tilflytting. Det er ifølgje Lillenes heilt naudsynt at Haugalandet driftar 

flyplassen og har direkte kontakt med flyselskapa for å oppretthalda og vidareutvikla 

flytilbodet. Flyplassen treng støtte til beredskap, investeringar, lånevilkår og ruteutvikling. 

Flyplassen har ei beredskapsteneste med ambulanse som kostar 5 millionar kroner årleg 

og har behov for støtte til å dekkja denne kostnaden. Rullebanen må reasfalterast i 2025, 

noko som vil ha ein kostnad på 40-70 millionar kroner. Dette er ifølgje Lillenes ekstremt 

tøffe kostnader å ta for lokale eigarar. Selskapet har hatt møte med departement og 

Avinor i forkant av framlegginga av statsbudsjettet. men opplever ikkje å få gjennomslag 

der. Lillenes bad rådet om politisk bistand til å vinna fram hos nasjonale styresmakter.  

 

Sigmund Lier informerte om at ein delegasjon frå rådet og sekretariatet reiser til Oslo den 

11.november og planlegg møte om flyplassen med leiar av samferdslekomiteen på 

Stortinget, Sigbjørn Gjelsvik. 

 

Eventuelt:  Ruteutvikling med midlar frå rådet sitt fond 
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Leiv Arne Marhaug bad om sak i neste rådsmøte ang. bruk av midlar frå 

Haugalandsrådet sitt fond til ruteutvikling på Haugesund Lufthavn. 

Sekretariatet opplyste om at det i dag står 2,5 millionar kroner i fondet og at eit slikt 

føremål vil vera i tråd med vedtektene for fondet. Ifølgje vedtektene skal midlane ikkje 

brukast til drift og ein kan maksimalt ta ut 500.000 kr årleg.  

 

Vedtak: Sekretariatet førebur sak til neste rådsmøte. 

 

Sak 53-24 Orientering om verkemiddelapparatet for næringsutvikling 

Rogaland fylkeskommune v/ Trude Frøyland orienterte om ulike ordningar i fylket og 

 oppmoda Nord-fylket til å bli flinkare til å søkja om midlar, særleg i FORREGION-

 prosjektet. I tillegg til økonomiske verkemidlar, kan fylket tilby opplærings- og      

 rådgjevingstenester som EU-rådgjeving og oppstartshjelp for gründerar gjennom 

 SKAPE. 

 

Rogaland ressurssenter v/ Anne Kristin Helgeland informerte om selskapet sitt arbeid. 

Selskapet er eit nasjonalt høgt rangert innovasjonsselskap og deltek mellom anna i det 

nasjonale Næringshageprogrammet, som 100 bedrifter i fem av kommunane i regionen 

er med i. Dei siste par åra har selskapet brukt mykje tid på prosjektet «Sirkulære Husøy». 

 

Validé v/ Rikke Lønning informerte om sitt nonprofit-arbeid med å byggja opp nye 

vekstbedrifter. Selskapet får driftsfinansiering frå SIVA og tilskot frå fylket og frå lokale 

kommunar. Selskapet er først og framst ein inkubator som tilbyr rådgjeving, 

kompetanseheving, nettverk og kapital. 

 

Sak 55-24 Orienteringssak: Windreg 

   

UiA v/ forskarane Laura Tolnov Clausen og Mikaela Vasstrøm orienterte om 

havvindprosjektet Windreg og samarbeid med Haugaland Vekst. Prosjektet utforskar 

moglegheiter for rettferdig regional energiomstilling i havvindutvikling i Noreg, med 

Agderregionen som hovudcase. Utsira er eit av fleire læringscase i prosjektet. 

Haugalandet er generelt interessant som forskings- og samskapingscase fordi regionen 

har jobba saman om havvind over lang tid. Utsira Nord er dessutan eit flytande 

havvindprosjekt som vil krevja teknologiutvikling, innovasjon og samarbeid på eit heilt 

anna nivå enn for Sørlige Nordsjø II.  

 

Prosjektet er NFR-finansiert og skal utforska nye perspektiv på planlegging, styring og 

økonomiske fordelingsmodellar for å mogleggjera rettferdig regional energitransisjon. 

Bakgrunnen for prosjektet: klimakrise, forsyningskrise. Landvindprosessen har ikkje vore 

optimal, det er behov for å læra slik at havvindprosessen kan bli betre.  

 

Sak 56-24 Orientering frå samferdslegruppa v/ Ole Johan Vierdal 

 

I møte med Sigbjørn Gjelsvik i Oslo den 11.november vil gruppa ta opp kolonnekøyring 

over Haukeli og flyplassen sine utfordringar. 

Gruppa har månadlege møte med Haukelivegen AS. 

Hordfast skal ha møte i Bergen den 3.des om ny organisering av Hordfast og prøver å 

verva nye medlemmer. André Mundal Haukås deltek på møtet. 

 

Det er også planar om deltaking på Veikonferanse på Notodden den 29.november. 

 

Sak 57-24  Orientering frå energigruppa   v/ Monika Lindanger 

 

Gruppa er i startfasen og har hatt eit kort Teams-møte der det var semje om å laga ein 

strategi for politisk påverknad opp mot nasjonale styresmakter. Gruppa jobbar også med 
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å få oversikt over relevante nettverk og møteplassar der rådet bør vera representerte og 

vil be om bistand frå sekretariatet til dette. 

 

Dialogmøte om områdeplan for Sør-Rogaland og Agder blir lagt fram 31.oktober på 

Clarion Hotel Energy. Lindanger er forhindra frå å delta på møtet, men rådet bør vera til 

stades. 

 

Andre aktuelle saker: 

- Fellesmøte 7.november med Statkraft. 

- Sauda - Blåfalli er sendt på høyring med høyringsfrist 16. januar 2025  

- Sauda - Gismarvik mld sendt NVE i juni. Veldig lang handsamingstid hos NVE 12-

15 mnd. 

- Equinor har valt å bruka Gulen hamn dersom dei får konsesjon på Utsira Nord. 
 

 

Sak 58-24 Nytt frå Stortinget  

Saka utgjekk pga forfall. 

 

 

 

 

 

Kopi: Kontrollutvalssekretariatet 
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Haugaland brann  
og redning iks 

 

 

Møteinnkalling 
 for  

representantskapet for Haugaland brann og redning iks 

 
 

Møtestad: Tysvær kommunehus 

Møtedato: 08.11.2024 

Tid: 0900-1200 
   
Ved forfall skal varamedlem møte. Dersom ikkje medlem eller varamedlem kan møte, skal dette 
meldast brannsjef.   
 
 
SAKSLISTE 
 

Sak nr Tittel Saksbehandling 

24/012 Godkjenning av innkalling og saksliste Vedtak 

24/013 Orienteringssaker - Haugaland brann og redning iks Orientering 

24/014 Budsjett 2025 med økonomiplan 2025-2028 Vedtak 

24/015 Beredskapsanalyse trinn 2 Vedtak 

24/016 
Avtale om uttreden mellom Sveio kommune og Haugaland 
brann og redning iks 

Vedtak 

 
 
 
Stad: Haugesund 
Dato: 09.10.2024 

 
 
 
 
Dag Botnen 
brannsjef 
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NKRFs Kontrollutvalgskonferanse 2025 
Tilbake til kursoversikten 

Nøkkelinfo 

Fra/til 29.1—30.1 
Påmeldingsfrist 17.12 

Pris Fastsettes senere 
Sted Clarion Hotel & Congress Oslo Airport, Gardermoen 

Varighet 29.1.: 10.00 - 17.00 | 30.1.: 09.00 - 13.00 

Vi har gleden av å invitere til NKRFs 21. Kontrollutvalgskonferanse 29. - 
30. januar 2025, og som vanlig i The Qube på Gardermoen.

Fra den første konferansen i 2005 med ca. 300 deltakere har dette årlige 
arrangementet vokst betydelig og etablert seg som det viktigste og største 
treffpunktet for kontrollutvalgene i kommunal sektor. Deltakerrekorden er fra 
2020 med ca. 800 deltakere. I 2024 var det over 650 påmeldte fra hele 
landet. 

Målgruppe 

Ledere og medlemmer av kontrollutvalg, kontrollutvalgssekretærer, 
revisorer, ordførere, kommunedirektører og ellers alle med interesse for 
kontroll, revisjon og tilsyn i kommunal sektor. 
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https://www.nkrf.no/kurs
https://www.nordicchoicehotels.no/hotell/norge/oslo-airport/clarion-hotel-oslo-airport/
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